
Protokół Nr III/2024 

z obrad III sesji Rady Miejskiej w Lubrańcu z dnia 27 czerwca 2024 r. 

 

 

 Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski rozpoczął obrady sesji o godz. 1010, 

powitał wszystkich przybyłych, tj. radnych rady miejskiej, Burmistrza Lubrańca p. Stanisława 

Budzyńskiego wraz z pracownikami, zastępcę Burmistrza Lubrańca p. Marka Górecznego, 

skarbnika gminy p. Ewę Janicką, Radnego Powiatu Włocławskiego p. Jacka Kowalewskiego 

wszystkich przybyłych kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, przewodniczącego 

zarządu osiedla, oraz wszystkich pozostałych śledzących transmisję obrad dzisiejszej sesji.  

Następnie poinformował uczestników obrad sesji, że zgodnie z art. 20 ustęp 1b ustawy  

o samorządzie gminnym, obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obrad i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej 

gminy oraz w sposób zwyczajowo przyjęty. Na podstawie art. 14 ustęp 2, 3 i 4 ustawy  

o samorządzie gminnym głosowanie jawne na sesjach rady odbywa się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych, a imienne 

wykazy głosowań podaje się do publicznej wiadomości w BIP. Przewodniczący rady poprosił 

też o uwzględnienie w trakcie obrad – szczególnie podczas ewentualnych wypowiedzi – 

konieczności bezwzględnego przestrzegania przepisów prawa w zakresie ochrony danych 

osobowych, tj. Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i rady z dnia 27 kwietnia 2016 r  

w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych. 

Przewodniczący rady poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności poprzez naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku na terminalu. Następnie stwierdził, że w obradach sesji rady miejskiej 

w chwili rozpoczęcia udział bierze 11 radnych to jest 73,34 % składu rady, wobec powyższego 

decyzje, które zapadną są prawomocne, sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 

Na sesji nieobecni byli radni: A. Czerwińska, L. Nowak, J. Nowakowski i M. Pawłowska. 

Przewodniczący rady zaproponował, aby porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Miejskiej w Lubrańcu z dnia 29 maja 2024 r. 

5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami, zwłaszcza z wykonania 

uchwał. 

6. Informacje przewodniczących komisji rady miejskiej o pracy komisji w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Lubraniec za 2023 r. 

    1) Debata nad raportem o stanie Gminy Lubraniec za 2023 r. 

   a/ głosy radnych, 

   b/ głosy mieszkańców gminy. 

    2) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Lubrańca wotum 

zaufania. 

8. Rozpatrzenie oraz przedstawienie:  

a) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Lubraniec wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego oraz planów finansowych instytucji kultury  

i Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej za 2023 rok,  

b) sprawozdań finansowych – bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego za 2023 rok, 

c)  informacji o stanie mienia gminy na dzień 31 grudnia 2023 roku, 

d) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza Lubrańca 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia gminy,  

e)  opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Lubrańcu o wykonaniu budżetu gminy  

za 2023 rok, 
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f) wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Lubrańcu w sprawie udzielenia 

absolutorium za  2023 rok Burmistrzowi Lubrańca,  

g) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Lubrańcu o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Lubrańca za wykonanie budżetu  

za 2023 r.,  

h)  dyskusja. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

i sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 rok.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Lubrańca absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania oceny raportu o sytuacji ekonomiczno-

finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminy Lubraniec  

za 2023 r. i prognozy sytuacji ekonomiczno – finansowej na lata 2024 – 2026. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działki gruntu w formie darowizny. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. Świętej Trójcy w Dąbiu Kujawskim na realizację zadania w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków tj. ,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego  

w Dąbiu Kujawskim ”- konserwacja barokowego ołtarza głównego- zwieńczenie ( części 

złocone i polichromowane). 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-

Katolickiej p. w św. Wojciecha w Kłobi na realizację zadania w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków tj. ,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego w Kłobi ”-

remont chodnika przy Kościele Parafialnym w Kłobi. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. św. Jana Chrzciciela w Lubrańcu na realizację zadania w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków tj. ,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego w Lubrańcu ”-

kompleksowa konserwacja dekoracji malarskich wnętrza Kościoła  Parafialnego w Lubrańcu. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. Narodzenia NMP w Zgłowiączce na realizację zadania w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków tj. ,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego w Zgłowiączce 

”- proces technologiczny fumigacji zwalczania szkodników drewna wyrobionego więźby 

dachowej w kościele p.w. Narodzenia NMP  w Zgłowiączce. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu gminy  

na sfinansowanie prac konserwatorsko-restauratorskich /robót budowlanych przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków oraz jej wysokości dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w.  

św. Wojciecha w Kłobi. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu gminy  

na sfinansowanie prac konserwatorsko-restauratorskich /robót budowlanych przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków oraz jej wysokości dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w.  

Św. Trójcy w Dąbiu Kujawskim. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad na jakich przysługują 

radnym Rady Miejskiej w Lubrańcu diety oraz zwrot kosztów podróży służbowych. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych dla przewodniczących organu wykonawczego jednostki pomocniczej 

Gminy Lubraniec. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Lubraniec na 2024 r.      

22. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Lubraniec na lata 2024 – 2037. 

23. Rozpatrzenie Raportu z realizacji Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii za rok 2023. 
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24. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

25. Zamknięcie obrad sesji.   

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie – 11 głosami za – przyjęli do realizacji 

zaproponowany przez przewodniczącego rady porządek obrad. Raport z imiennego 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. W głosowaniu udział brało 11 radnych tj. 100 % 

składu rady 

Do pkt 4 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski poinformował, że protokół z obrad II sesji rady 

miejskiej był wyłożony w biurze rady miejskiej i każdy radny z jego treścią  

mógł się zapoznać. Do treści protokołu radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący poddał  

pod głosowanie przyjęcie treści protokołu z obrad II sesji rady miejskiej  

z dnia 29 maja 2024 r. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie – 11 głosami za  przyjęli treść protokołu z obrad 

II sesji rady miejskiej, które odbyły się dnia 29 maja 2024 r. Raport z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. W głosowaniu udział brało 11 radnych tj. 100 % składu rady 

Do pkt 5 

Burmistrz Lubrańca S. Budzyński poinformował, że sprawozdania dotyczące przygotowania 

projektów uchwał pod obrady dzisiejszej sesji, wydanych w okresie międzysesyjnym  zarządzeń 

zostało radnym rozdane przed obradami sesji.  

Następnie przedstawił sprawozdanie z pozostałej działalności w okresie między sesjami. 

Po wystąpieniu burmistrza do mównicy podszedł radny S. Szczupakowski.  

Przed zabraniem głosu przez radnego S. Szczupakowskiego o głos poprosił Burmistrz Lubrańca, 

który dopowiedział, że w okresie międzysesyjnym brał udział w pikniku zorganizowanym przez 

sołectwo Ossowo z okazji Dnia Dziecka, który odbył się 22 czerwca br.  

Wobec powyższego radny S. Szczupakowski zrezygnował z zabrania głosu. 

Ponieważ radni do przedstawionych informacji nie zgłaszali uwag i zapytań, przewodniczący 

rady przedstawione sprawozdania z działalności burmistrza w okresie między sesjami, zwłaszcza 

z wykonania uchwał poddał pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie – 11 głosami za – przyjęli treść przedstawionych 

sprawozdań przez burmistrza. Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik  

do protokołu. W głosowaniu udział brało 11 radnych tj. 100 % składu rady 

Do pkt 6 

Przedstawiciele poszczególnych stałych komisji rady, tj. Pan Waldemar Majewski – 

wiceprzewodniczący komisji infrastruktury technicznej, porządku publicznego, spraw 

komunalnych i ochrony środowiska, Pan Piotr Zufla – przewodniczący komisji edukacji  

i spraw społecznych oraz Pan Mirosław Stefański – przewodniczący komisji budżetowo –

finansowej i rolnictwa, przedstawili sprawozdanie z działalności komisji w okresie między 

sesjami. Treści poszczególnych sprawozdań stanowią załącznik do protokołu.   

Ponieważ do przedstawionych przez poszczególnych przedstawicieli komisji rady informacji 

radni nie zgłaszali uwag i zapytań, przewodniczący rady poddał je pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie – 11 za – przyjęli treść przedstawionych  

przez poszczególnych przedstawicieli komisji rady (tj. wiceprzewodniczącego komisji 

infrastruktury technicznej, porządku publicznego, spraw komunalnych i ochrony środowiska – 

W. Majewskiego, przewodniczącego komisji edukacji i spraw społecznych – P. Zufli  

i przewodniczącego komisji budżetowo – finansowej i rolnictwa – M. Stefańskiego) 

sprawozdań o pracy komisji w okresie międzysesyjnym.  

Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. W głosowaniu udział brało  

11 radnych tj. 100 % składu rady 

Do pkt 7 Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Lubraniec za 2023 r. 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski poinformował, że zgodnie z obowiązującymi 

przepisami ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz Lubrańca Pan Stanisław Budzyński 
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przedstawił  w ustawowym terminie, to jest do dnia 31 maja br. radnym rady miejskiej Raport  

o stanie Gminy Lubraniec za rok 2023. Raport został także opublikowany na stronach BIP 

urzędu. Temat rozpatrzenia Raportu oraz zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Lubrańca wotum zaufania był rozpatrywany podczas posiedzeń komisji rady 

miejskiej 19 i 20 maja br. Przy głosie wstrzymującym – radnych: Lidii Nowak, Aleksandry 

Czerwińskiej i Dariusza Lewandowskiego oraz braku opinii radnego Piotra Krygiera, który nie 

brał udziału w posiedzeniu komisji, pozostali radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały, 

nie wnosząc do przedstawionej treści raportu uwag. Opracowany i dostarczony w ustawowym 

terminie radnym Raport  rada  miejska rozpatruje podczas obrad dzisiejszej sesji. 

Do pkt 7. 1 Debata nad Raportem o stanie Gminy Lubraniec za 2023 r. 

Przewodniczący rady poinformował, że przy rozpatrywaniu raportu o stanie gminy, zgodnie  

z obowiązującymi przepisami prawa przeprowadza się debatę, w której głos mogliby również 

zabrać mieszkańcy gminy o ile złożyli by do mnie jako przewodniczącego rady miejskiej 

pisemne zgłoszenie, poparte podpisami – co najmniej 20 osób.  

Do pkt 7. 1. a) głosy radnych 

Przewodniczący rady miejskiej zapytał czy radni chcieliby wziąć udział w debacie w sprawie 

Raportu ?. 

Radny P. Krygier zabierając głos powiedział, że nie planował zabierać głosu w dyskusji, jednak 

wyrazi swoje zdanie z uwagi na wywołanie jego osoby przez przewodniczącego rady, który  

w informacji o debacie nad raportem wspomniał o jego nieobecności podczas posiedzenia 

komisji. Radny P. Krygier powiedział, że zdarzają się sytuacje, które sprawiają, że nie można 

wziąć udziału w każdym posiedzeniu komisji czy sesji. Odnosząc się do raportu jak i później 

rozpatrywanego absolutorium, które jego zdaniem powinny być omawiane łącznie, powiedział, 

że „najważniejsze absolutorium burmistrz otrzymał wiosną tego roku podczas wyborów 

samorządowych, które wygrał minimalną przewagą, można powiedzieć w rzutach karnych, ale 

wygrał”. Zdaniem radnego to minimalne zwycięstwo pokazuje, że mieszkańcy oczekują czegoś 

więcej, tak samo jak i on oczekuje czegoś więcej i jest gotowy na współpracę. Mówiąc  

o Raporcie radny powiedział że niepokojące są finanse gminy oraz kwestie związane z rosnącym 

zadłużeniem zobowiązań wymagalnych. Radny podkreślił, że te kwestie powinny dotrzeć  

do  mieszkańców gminy, ponieważ okazuje się, że mieszkańcy którzy uczciwie płacą za podatki 

i opłaty, płacą również za osoby, które tych opłat nie regulują. Zwracając się do burmistrza oraz 

pracowników z nim współpracujących, poprosił, aby w tych obszarach finansowych podjąć jak 

najwięcej działań, żeby zwiększać dochody własne i dbać o tych mieszkańców, którzy uczciwie 

płacą opłaty i podatki. Odnosząc się do głosowania nad uchwałami dotyczącymi udzielenia 

Burmistrzowi Lubrańca wotum zaufania oraz absolutorium z tytułu wykonania budżetu  

za 2023 r., radny powiedział, że „wstrzyma się od głosowania, jednak nadal jest otwarty  

na przyszłość”. 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski odpowiedział, że w informacji, którą 

przedstawił „ nie było żadnych kłamstw ani pomówień, ponieważ zgodnie z listą obecności 

radny P. Krygier nie brał udziału w posiedzeniu komisji, dlatego w swojej wcześniejszej 

wypowiedzi musiał to zaznaczyć oraz wskazać, którzy radni się wstrzymali od głosowania,  

co było wymienione, oraz którzy radni byli za przyjęciem Raportu o stanie gminy”. Odnosząc 

się do słów radnego, który mówił, że nie miał w planach zabierać głosu w debacie, 

przewodniczący powiedział, że „to czy radny chce zabrać głos czy nie to już jest radnego wola”. 

W sprawie finansów przewodniczący rady powiedział, że budżet jest realizowany,  

po to, aby poprawić dobrobyt i stan mieszkańców gminy. Pomimo obaw pobierane są kredyty, 

które później zgodnie z harmonogramem są spłacane, gmina idzie do przodu, może  

nie w tym kierunku, co by każdy  z radnych chciał, ponieważ potrzeby są duże, ale taka jest kolej 

rzeczy i los naszego życia. 
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Do pkt 7. 1 b) głosy mieszkańców -Przewodniczący rady P. Sławianowski poinformował,  

że do dnia sesji, nie wpłynęło, żadne zgłoszenie ze strony mieszkańców, którzy chcieliby wziąć 

udział w debacie nad Raportem o stanie Gminy Lubraniec za 2023 r. 

Do pkt 7. 2 Rozparzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Lubrańca 

wotum zaufania 

Przewodniczący rady miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenie Burmistrzowi 

Lubrańca wotum zaufania, który skierował pod głosowanie 

Radni w głosowaniu jawnym 10 głosami za ( radnych: D. Lewandowskiego,  

W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, P. Sobańskiego,  

K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego, P. Zufli) przy jednym głosie 

wstrzymującym radnego P. Krygiera podjęli uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Lubrańca wotum zaufania. Uchwała Nr III/17/2024 stanowi załącznik do protokołu. Raport  

z imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu 

biorącego udział w obradach sesji.  

Do pkt 8 Rozpatrzenie oraz przedstawienie: 

a) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Lubraniec wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki samorządu terytorialnego oraz planów finansowych instytucji kultury  

i Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej za 2023 rok, 

b) sprawozdań finansowych – bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego za 2023 rok, 

c) informacji o stanie mienia gminy na dzień 31 grudnia 2023 roku, 

d) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza Lubrańca 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 20023 rok wraz z informacją o stanie mienia 

Skarbnik gminy E. Janicka poinformowała, że budżet Gminy Lubraniec na 2023 rok, który 

został przyjęty uchwałą Nr XXXIX/391/2022 Rady Miejskiej w Lubrańcu z dnia 29 grudnia 

2022 r., zakładał: uzyskanie dochodów w kwocie 54 153 000,00 zł; realizację wydatków  

na poziomie 62 893 000,00 zł; pozyskanie przychodów w kwocie 10 500 000,00 zł; realizację 

rozchodów na poziomie 1 760 000,00 zł. Różnica między planem dochodów a planem wydatków 

wynosiła 8 740 000,00 zł i stanowiła planowany deficyt budżetu Gminy Lubraniec na 2023 rok. 

Planowana na 2023 rok wartość przychodów stanowiła źródło pokrycia powstałego deficytu  

a w pozostałej części została przeznaczona na rozchody. W 2023 r. dokonano łącznie 27 zmian 

budżetu, z czego 11 uchwałami rady miejskiej i 16 zarządzeniami burmistrza. W wyniku 

wprowadzonych zmian w ciągu roku: plan dochodów wzrósł o 6 328 890,04 zł do kwoty 

60 481 890,04 zł; plan wydatków wzrósł o 9 709 372,57 zł do kwoty 72 602 372,57 zł; plan 

przychodów wzrósł o 3 380 482,53 zł do kwoty 13 880 482,53 zł a plan rozchodów nie uległ 

zmianie. Na dzień 31 grudnia 2023 r. budżet gminy zamknął się planowanym deficytem 

budżetowym w kwocie 12 120 482,53 zł stanowiącym różnicę między planem dochodów 

a planem wydatków. 

Wyszczególnienie 
Plan na 

1.01.2023 r. (w zł) 

Plan na 

31.12.2023 r. (w zł) 

Wykonanie 

(w zł) 

Realizacja planu po 

zmianach (w %) 

Dochody 54 153 000,00 60 481 890,04 60 726 128,35 100,40% 

Wydatki 62 893 000,00 72 602 372,57 66 049 492,43 90,97% 

Wynik -8 740 000,00 -12 120 482,53 -5 323 364,08 - 

Deficyt został sfinansowany środkami pochodzącymi ze sprzedaży papierów wartościowych 

wyemitowanych przez jednostkę samorządu terytorialnego w kwocie 5 323 364,08 zł. 

Wyszczególnienie 

Plan na 

1.01.2023 r. 

(w zł) 

Plan na 

31.12.2023 r. (w zł) 

Wykonanie 

(w zł) 

Realizacja 

planu po 

zmianach 

(w %) 

Udział 

(w %) 

Dochody bieżące 37 012 632,00 46 307 637,19 46 708 934,75 100,87% 76,92% 

Dochody majątkowe 17 140 368,00 14 174 252,85 14 017 193,60 98,89% 23,08% 

RAZEM 

DOCHODY 
54 153 000,00 60 481 890,04 60 726 128,35 100,40% 100,00% 
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OGÓŁEM 

 

D
zi

a
ł 

Wyszczególnienie 

Plan na 

1.01.2023 r. 

(w zł) 

Plan na 

31.12.2023 r. 

(w zł) 

Wykonanie 

(w zł) 

Realizacja 

planu po 

zmianach 

(w %) 

Udział 

(w %) 

758 Różne rozliczenia 18 352 394,00 21 302 633,18 21 398 227,14 100,45% 35,24% 

600 Transport i łączność 9 362 422,00 11 142 067,90 11 914 527,10 106,93% 19,62% 

756 

Dochody od osób 

prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek 

nieposiadających 

osobowości prawnej 

oraz wydatki związane z 

ich poborem 

10 602 674,00 10 620 638,60 10 965 568,80 103,25% 18,06% 

855 Rodzina 3 727 900,00 4 826 344,41 4 815 062,80 99,77% 7,93% 

900 
Gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska 
2 225 220,00 3 496 441,13 3 385 354,47 96,82% 5,57% 

700 
Gospodarka 

mieszkaniowa 
3 141 898,00 889 698,00 2 548 188,30 286,41% 4,20% 

010 Rolnictwo i łowiectwo 0,00 1 881 552,07 1 881 552,07 100,00% 3,10% 

801 Oświata i wychowanie 376 850,00 1 064 782,59 1 117 818,12 104,98% 1,84% 

852 Pomoc społeczna 1 001 900,00 1 050 564,00 1 051 507,99 100,09% 1,73% 

926 Kultura fizyczna 5 000 000,00 2 972 978,80 472 978,80 15,91% 0,78% 

750 Administracja publiczna 171 594,00 378 229,11 445 904,10 117,89% 0,73% 

853 

Pozostałe zadania w 

zakresie polityki 

społecznej 

0,00 221 837,25 195 669,27 88,20% 0,32% 

921 
Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego 
179 048,00 280 819,00 181 275,50 64,55% 0,30% 

854 
Edukacyjna opieka 

wychowawcza 
0,00 118 560,00 117 289,90 98,93% 0,19% 

751 

Urzędy naczelnych 

organów władzy 

państwowej, kontroli i 

ochrony prawa oraz 

sądownictwa 

2 100,00 117 264,00 117 263,99 100,00% 0,19% 

754 

Bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa 

0,00 108 480,00 108 440,00 99,96% 0,18% 

710 Działalność usługowa 9 000,00 9 000,00 9 500,00 105,56% 0,02% 

 RAZEM DOCHODY 

OGÓŁEM 
54 153 000,00 60 481 890,04 60 726 128,35 100,40% 100,00% 

Realizacja planu dochodów bieżących w 2023 r. przedstawia się następująco: 

Wyszczególnienie 

Plan na 

1.01.2023 r. 

(w zł) 

Plan na 

31.12.2023 r. 

(w zł) 

Wykonanie 

(w zł) 

Realizacja 

planu po 

zmianach 

(w %) 

Udział 

(w %) 

Dotacje i dochody celowe 4 817 600,00 9 737 501,11 9 678 566,80 99,39% 20,72% 

Subwencja ogólna 18 352 394,00 20 970 868,90 20 970 868,90 100,00% 44,90% 

Udziały w PIT i CIT 4 638 014,00 4 638 014,00 4 638 014,00 100,00% 9,93% 

Wpływy z podatków  i opłat 8 411 630,00 8 407 394,60 8 618 801,87 102,51% 18,45% 

Pozostałe dochody 792 994,00 2 553 858,58 2 802 683,18 109,74% 6,00% 

RAZEM DOCHODY 

BIEŻĄCE 
37 012 632,00 46 307 637,19 46 708 934,75 100,87% 100,00% 

 

Wpływy z podatku od nieruchomości zostały zrealizowane w kwocie 3 724 886,12 zł,  

co stanowi 108,63% realizacji planu wynoszącego 3 429 000,00 zł, w tym 2 409 543,23 zł  
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od osób prawnych i 1 315 342,89 zł od osób fizycznych. Zaległości podatkowe na dzień 

31 grudnia 2023 roku wynoszą 562 955,05 zł, w tym 2 876,77 zł od osób prawnych 

i 560 078,28 zł od osób fizycznych. Z uwagi, iż gmina w okresie sprawozdawczym 

nie stosowała maksymalnych stawek wynikających z obwieszczenia MF, skutki obniżenia 

górnych stawek podatków kształtują się na poziomie 526 269,71 zł. Skutki udzielonych  

ulg i zwolnień obliczone z okres sprawozdawczy to kwota 671.264,41zł., natomiast umorzenia  

to kwota 31.345,00 zł. 

Wpływy z podatku rolnego zostały zrealizowane w kwocie 1 688 367,76 zł, co stanowi 97,88% 

realizacji planu wynoszącego 1 725 000,00 zł, w tym 71 561,00 zł od osób prawnych 

i 1 616 806,76 zł od osób fizycznych. Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2023 r. 

wynoszą 192 396,72 zł, w tym 2,00 zł od osób prawnych i 192 394,72 zł od osób fizycznych. 

Z uwagi, iż gmina podjęła uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej 

jako podstawę obliczenia podatku rolnego, skutki obniżenia górnych stawek podatków kształtują 

się na poziomie 296 153,77 zł. W okresie sprawozdawczym umorzono należności w kwocie 

34.257,08zł. 

Wpływy z podatku leśnego zostały zrealizowane w kwocie 27 874,22 zł, co stanowi 137,79% 

realizacji planu wynoszącego 20 230,00 zł, w tym 22 144,00 zł od osób prawnych i 5 730,22 zł 

od osób fizycznych. Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2023 r. wynoszą 325,52 zł.  

od osób fizycznych. 

Wpływy z podatku od środków transportowych zostały zrealizowane w kwocie 147 954,00 zł,  

co stanowi 107,21% realizacji planu wynoszącego 138 000,00 zł, w tym 26 513,00 zł od osób 

prawnych i 121 441,00 zł od osób fizycznych. Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2023 r. 

wynoszą 3 030,00 zł. od osób fizycznych. Z uwagi, iż gmina nie stosuje maksymalnych stawek 

wynikających z obwieszczenia MF, skutki obniżenia górnych stawek podatków za okres 

sprawozdawczy kształtują się na poziomie 94 680,04 zł. 

Wpływy z podatku od działalności gospodarczej osób fizycznych, opłacanego w formie karty 

podatkowej zostały zrealizowane w kwocie 7 423,08 zł, co stanowi 106,04% realizacji planu 

wynoszącego 7 000,00 zł. Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2023 r. wynoszą 

1 015,14 zł. 

Wpływy z podatku od spadków i darowizn zostały zrealizowane w kwocie 7 865,80 zł,  

co stanowi 26,22% realizacji planu wynoszącego 30 000,00 zł. Zaległości podatkowe na dzień 

31 grudnia 2023 r. wynoszą 217,74 zł. 

Wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych zostały zrealizowane w kwocie 

396 672,00 zł, co stanowi 111,42% realizacji planu wynoszącego 356 000,00 zł,  

w tym 12 944,00 zł od osób prawnych i 383 728,00 zł od osób fizycznych. Zaległości podatkowe 

na dzień 31 grudnia 2023 r. wynoszą 2 463,79 zł, w tym 1 160,00 zł od osób prawnych 

i 1 303,79 zł od osób fizycznych. 

Wpływy z opłaty skarbowej zostały zrealizowane w kwocie 37 125,22 zł, co stanowi 100,34% 

realizacji planu wynoszącego 37 000,00 zł. 

Wpływy z opłaty eksploatacyjnej zrealizowano w kwocie 2 171,10 zł, co stanowi 72,37% 

realizacji planu wynoszącego 3 000,00 zł. 

Wpływy z opłat zaplanowane na poziomie 2 662 164,60 zł, zrealizowano w kwocie 

2 578 462,57 zł, co stanowi 96,86% realizacji planu. Najwyższe wpływy z opłat zrealizowane 

zostały z: 

● § 049 (wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki samorządu 

terytorialnego na podstawie odrębnych ustaw) – 2 093 677,87 zł; w tym; zagospodarowanie 

odpadów komunalnych 2.089.632,47zł. zaległości z tego tytułu to kwota 578.194,45, skutki 

udzielenia ulg i zwolnień 117.622,00zł natomiast kwota 45.674,04zł. została umorzona.  

Wydatki związane z gospodarką odpadami to kwota 2.224.535,91zł. 

● § 048 (wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych) – 194 580,67 zł; 
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● § 067 (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia w jednostkach realizujących zadania 

z zakresu wychowania przedszkolnego) – 166 230,93 zł; 

● § 027 (wpływy z części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym) – 57 964,60 zł; 

● § 043 (wpływy z opłaty targowej) – 19 537,00 zł. 

Pozostałe dochody bieżące to dochody niesklasyfikowane w ramach wcześniejszych grup. 

W okresie sprawozdawczym przewidywano wykonanie na poziomie 2 553 858,58 zł. Plan został 

wykonany w kwocie 2 802 683,18 zł, co stanowi 109,74% założeń. 

Pozostałe dochody gminy stanowiły: wpływy z różnych dochodów – 1 672 545,46 zł.;  wpływy 

z najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu Państwa, jednostek samorządu 

terytorialnego lub innych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz innych 

umów o podobnym charakterze – 461 557,87 zł.;  wpływy z pozostałych odsetek – 

275 875,41 zł,;  wpływy z usług – 223 612,62 zł; wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych – 

71 931,17 zł; wpływy z otrzymanych spadków, zapisów i darowizn w postaci pieniężnej – 

34 155,95 zł; dochody jednostek samorządu terytorialnego związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami – 27 411,05 zł; wpływy z odsetek 

od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat – 20 973,23 zł; wpływy z tytułu  

kar i odszkodowań wynikających z umów – 14 620,42 zł. 

Dochody majątkowe zostały wykonane na poziomie 14 017 193,60 zł, tj. w 98,89% w stosunku 

do planu wynoszącego 14 174 252,85 zł.  

Wyszczególnienie 

Plan na 

1.01.2023 r. 

(w zł) 

Plan na 

31.12.2023 r. 

(w zł) 

Wykonanie 

(w zł) 

Realizacja 

planu po 

zmianach 

(w %) 

Udział 

(w %) 

Dochody z majątku 2 602 898,00 352 898,00 81 394,31 23,06% 0,58% 

Dotacje i środki na 

inwestycje 
14 537 470,00 13 821 354,85 13 935 799,29 100,83% 99,42% 

Pozostałe dochody 0,00 0,00 0,00 - 0,00% 

RAZEM DOCHODY 

MAJĄTKOWE 
17 140 368,00 14 174 252,85 14 017 193,60 98,89% 100,00% 

Realizacja planu wydatków w 2023 roku  

Wyszczególnienie 
Plan na 1.01.2023 r. 

(w zł) 

Plan na 

31.12.2023 r. 

(w zł) 

Wykonanie 

(w zł) 

Realizacja 

planu po 

zmianach 

(w %) 

Udział 

(w %) 

Wydatki bieżące 37 522 200,00 46 917 854,77 45 576 925,85 97,14% 69,00% 

Wydatki majątkowe 25 370 800,00 25 684 517,80 20 472 566,58 79,71% 31,00% 

WYDATKI OGÓŁEM 62 893 000,00 72 602 372,57 66 049 492,43 90,97% 100,00% 
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Realizacja planu wydatków ogółem według działów klasyfikacji budżetowej. 

D
zi

a
ł 

Wyszczególnienie 

Plan na 

1.01.2023 r. 

(w zł) 

Plan na 

31.12.2023 r. 

(w zł) 

Wykonanie 

(w zł) 

Realizacja 

planu po 

zmianach 

(w %) 

Udział 

(w %) 

600 Transport i łączność 16 164 314,00 19 134 089,90 18 927 039,68 98,92% 28,66% 

801 Oświata i wychowanie 14 821 011,00 15 877 248,49 15 780 200,77 99,39% 23,89% 

750 Administracja publiczna 7 950 699,00 8 629 692,39 8 382 889,37 97,14% 12,69% 

900 
Gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska 
5 838 064,00 7 903 968,13 6 444 288,33 81,53% 9,76% 

855 Rodzina 3 877 900,00 5 103 322,41 5 069 653,25 99,34% 7,68% 

852 Pomoc społeczna 2 488 787,00 2 694 888,00 2 591 094,37 96,15% 3,92% 

010 Rolnictwo i łowiectwo 94 000,00 1 976 052,07 1 960 871,31 99,23% 2,97% 

921 
Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego 
1 776 675,00 2 116 733,00 1 775 062,10 83,86% 2,69% 

757 
Obsługa długu 

publicznego 
1 300 000,00 1 620 000,00 1 612 381,18 99,53% 2,44% 

926 Kultura fizyczna 6 426 000,00 4 300 114,80 1 019 694,21 23,71% 1,54% 

754 

Bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa 

943 600,00 1 122 305,00 843 715,28 75,18% 1,28% 

700 
Gospodarka 

mieszkaniowa 
525 250,00 913 510,00 842 883,49 92,27% 1,28% 

851 Ochrona zdrowia 195 000,00 281 287,13 261 834,55 93,08% 0,40% 

853 

Pozostałe zadania w 

zakresie polityki 

społecznej 

0,00 221 837,25 195 669,27 88,20% 0,30% 

854 
Edukacyjna opieka 

wychowawcza 
23 600,00 138 660,00 134 793,36 97,21% 0,20% 

751 

Urzędy naczelnych 

organów władzy 

państwowej, kontroli i 

ochrony prawa oraz 

sądownictwa 

2 100,00 117 264,00 117 263,99 100,00% 0,18% 

710 Działalność usługowa 116 000,00 101 400,00 90 157,92 88,91% 0,14% 

758 Różne rozliczenia 350 000,00 350 000,00 0,00 0,00% 0,00% 

 WYDATKI OGÓŁEM 62 893 000,00 72 602 372,57 66 049 492,43 90,97% 100,00% 
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Realizacja planu wydatków bieżących według działów klasyfikacji budżetowej. 

Dział Wyszczególnienie 

Plan na 

1.01.2023 r. 

(w zł) 

Plan na 

31.12.2023 r. 

(w zł) 

Wykonanie 

(w zł) 

Realizacja 

planu po 

zmianach 

(w %) 

Udział 

(w %) 

801 Oświata i wychowanie 14 821 011,00 15 877 248,49 15 780 200,77 99,39% 34,62% 

750 Administracja publ. 7 450 699,00 8 389 692,39 8 183 889,37 97,55% 17,96% 

900 
Gospodarka komunalna 

i ochrona środowiska 
4 258 426,00 6 324 330,13 5 976 929,37 94,51% 13,11% 

855 Rodzina 3 877 900,00 5 103 322,41 5 069 653,25 99,34% 11,12% 

852 Pomoc społeczna 2 488 787,00 2 694 888,00 2 591 094,37 96,15% 5,69% 

010 Rolnictwo i łowiectwo 94 000,00 1 976 052,07 1 960 871,31 99,23% 4,30% 

757 
Obsługa długu 

publicznego 
1 300 000,00 1 620 000,00 1 612 381,18 99,53% 3,54% 

600 Transport i łączność 612 200,00 1 518 667,90 1 500 149,49 98,78% 3,29% 

921 

Kultura i ochrona 

dziedzictwa 

narodowego 

927 627,00 980 914,00 956 353,47 97,50% 2,10% 

754 

Bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa 

453 600,00 617 805,00 574 650,63 93,01% 1,26% 

700 
Gospodarka 

mieszkaniowa 
325 250,00 342 350,00 311 651,94 91,03% 0,68% 

851 Ochrona zdrowia 195 000,00 281 287,13 261 834,55 93,08% 0,57% 

926 Kultura fizyczna 226 000,00 262 136,00 259 381,61 98,95% 0,57% 

853 

Pozostałe zadania w 

zakresie polityki 

społecznej 

0,00 221 837,25 195 669,27 88,20% 0,43% 

854 
Edukacyjna opieka 

wychowawcza 
23 600,00 138 660,00 134 793,36 97,21% 0,30% 

751 

Urzędy naczelnych 

organów władzy 

państwowej, kontroli i 

ochrony prawa oraz 

sądownictwa 

2 100,00 117 264,00 117 263,99 100,00% 0,26% 

710 Działalność usługowa 116 000,00 101 400,00 90 157,92 88,91% 0,20% 

758 Różne rozliczenia 350 000,00 350 000,00 0,00 0,00% 0,00% 
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RAZEM WYDATKI 

BIEŻĄCE 
37 522 200,00 46 917 854,77 45 576 925,85 97,14% 

100,00

% 

 Realizacja planu wydatków majątkowych wg działów klasyfikacji budżetowej przedstawiała  

się następująco: 

D
zi

a
ł 

Wyszczególnienie 

Plan na 

1.01.2023 r. 

(w zł) 

Plan na 

31.12.2023 r. 

(w zł) 

Wykonanie 

(w zł) 

Realizacja 

planu po 

zmianach                  

(w %) 

Udział                       

(w %) 

600 Transport i łączność 15 552 114,00 17 615 422,00 17 426 890,19 98,93% 85,12% 

921 
Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego 
849 048,00 1 135 819,00 818 708,63 72,08% 4,00% 

926 Kultura fizyczna 6 200 000,00 4 037 978,80 760 312,60 18,83% 3,71% 

700 
Gospodarka 

mieszkaniowa 
200 000,00 571 160,00 531 231,55 93,01% 2,59% 

900 
Gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska 
1 579 638,00 1 579 638,00 467 358,96 29,59% 2,28% 

754 

Bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa 

490 000,00 504 500,00 269 064,65 53,33% 1,31% 

750 Administracja publiczna 500 000,00 240 000,00 199 000,00 82,92% 0,97% 

 
Razem wydatki 

majątkowe 
25 370 800,00 25 684 517,80 20 472 566,58 79,71% 100,00% 

Realizacja planu zadań inwestycyjnych w 2023 roku w Gminie Lubraniec szczegółowo została 

przedstawiona podczas posiedzeń komisji rady miejskiej, w sprawozdaniu przedstawiona  

jest w układzie tabelarycznym.  

Przychody zrealizowano w łącznej kwocie 19 072 088,62 zł, (co stanowi 137,40% planu), 

w tym: kredyty, pożyczki, emisja papierów wartościowych – 7 600 000,00 zł; niewykorzystane 

środki pieniężne, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych – 

1 468 322,53 zł; wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach 

publicznych – 10 003 766,09 zł. 

Rozchody zrealizowano w łącznej kwocie 1 760 000,00 zł (co stanowi 100,00% planu), w tym 

spłaty kredytów i pożyczek, wykup papierów wartościowych – 1 760 000,00 zł. 

Skutki obniżenia górnych stawek podatkowych w 2023 r. wynoszą 917.103,52 zł. (w 2022 r. 

wynosiły 737.296,49 zł.) w tym z tytułu:  podatku od nieruchomości – 526.269,71 zł., (w 2022 r. 

-  474.097,09 zł.), podatku rolnego – 296.153,77 zł. (w 2022 r. - 178.641,94 zł.), podatku  

od środków transportowych  94.680,04 zł., ( w 2022 r.  84.557,46 zł.); skutki udzielonych ulg 

i zwolnień w 2023 r. wynoszą 788.886,41 zł., (w 2022 r. - 787.851,39zł.) dotyczą podatku  

od nieruchomości 671.264,41zł ( w 2022 r. - 660.255,39 zł.) i opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi 117.622,00 zł. ( w 2022 r. - 127.596,00zł.); skutki decyzji wydanych 

przez organ podatkowy na podstawie Ordynacji podatkowej za 2023r. wynoszą 101.283,12zł. , 

(w 2022 r. - 65.541,22 zł.), są to umorzenia, w tym: podatek od nieruchomości 21.345,00 zł.  

( w 2022 r. 19.436,60)., podatek rolny  34.257,08 zł. ( w 2022 r. -  25.297,00 zł.);  podatek  

od środków transportowych 7,00. ( w 2022 r.  0,00zł.); opłata za gospodarowanie odpadami 
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komunalnymi  45.674,04zł. ( w 2022 r. 17.807,62zł.). Decyzje wydane przez organ podatkowy 

miały na celu  złagodzenie  trudnej sytuacji mieszkańców spowodowanej niekorzystnymi 

warunkami atmosferycznymi co odbija się na obniżeniu plonów oraz społecznymi i wysoką 

inflacją co wpływa na  obniżenie dochodów mieszkańców. Zastosowane przez radę miejską ulgi 

i zwolnienia mają na celu pomoc mieszkańcom całej gminy. Dochody podatkowe  zgodnie  

ze sprawozdaniem PDP w gminie to kwota 10.670.487,50zł. stanowią 22,85% dochodów 

bieżących  budżetu. 

Należności wymagalne na dzień 31.12.2023 r. zgodnie ze sprawozdaniem Rb 27 S wynoszą 

3.463.274,26zł i dotyczą następujących rodzajów dochodów: należności z tytułu podatków 

759.940,17zł.; należności z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadów komunalnych 

578.194,45zł.; pozostałych należności innych niż wynikające z ordynacji podatkowej 

697.714,52zł.; należności od dłużników zobowiązanych do alimentacji 1.427.415,58zł. 

W analogicznym okresie roku poprzedniego ogółem należności wymagalne wnosiły 

3.201.183,26zł. (bez naliczonych odsetek od należności podatkowych) były niższe 

o 262.091,46zł. i dotyczyły następujących rodzajów dochodów: należności w tytułu podatków  

734.135,99 zł.; należności z tytułu opłaty zagospodarowanie odpadów komunalnych 

499.472,70zł.; pozostałych należności innych niż wynikające z ordynacji podatkowej 

697.714,52zł.; pozostałych należności innych niż wynikające z ordynacji podatkowej 

1.427.415,58 zł. W należnościach wymagalnych największą kwotę stanowią  należności z tytułu 

Funduszu alimentacyjnego  to kwota  1.292.295,46zł. ( 2022 r. 1.213.042,03zł.), z tytułu  

zaliczki alimentacyjnej 162.417,11zł.. ( 2022r. 163.295,67 zł.). Skuteczność odzyskania 

należności z tego tytułu w całości zależy od  komornika sądowego, na koniec roku wszystkie  

wnioski o przyłączenie do postępowania egzekucyjnego  zostały wysłane  do komorników 

sądowych właściwych ze względu na miejsce zamieszkania  dłużnika alimentacyjnego. Kwoty 

wyegzekwowane przez komornika w pierwszej kolejności przekazywane są na zaległości  

z tytułu FA i odsetek na rzecz  budżetu państwa natomiast  wpływy dla gminy to kwota 

26.867,70zł i dopiero po  zaspokojeniu tych należności w 100% wpłaty zmniejszają należności  

z tytułu zaliczki alimentacyjnej (w 2023 roku z tytułu ZA wpłynęła  kwota 429,29zł). Należności 

z tytułu FA wzrosły o 79.253,43zł. 

Należności z tytułu opłaty za  gospodarowania odpadami komunalnymi na koniec okresu 

wynoszą 578.194,45zł. ( w 2022 r. 499.472,70zł.) w tym zaległości: za 2023 rok 239.281,97zł.,  

za 2022 rok  217.137,52zł., za 2021 rok 121.774,96zł . W roku sprawozdawczym wystawiono 

408 upomnień  na łączną kwotę 517.650,86zł. 

Zaległości w podatkach występują na kontach osób fizycznych, w szczególności w podatku  

od nieruchomości i podatku rolnym. W celu wyegzekwowania zaległych kwot systematycznie 

dokonywana jest analiza zaległości i prowadzone  postępowania zmierzające do wszczęcia  

egzekucji należnych podatków i opłat. W roku sprawozdawczym w zakresie podatków 

wystawiono 362 upomnienia na kwotę 217.863,00zł. zł i tytuły wykonawcze na kwotę 

85.732,00zł., opłata za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

998,00zł. Należności ogółem na dzień 31.12.2023 r. zgodnie ze sprawozdaniem Rb 27S wynoszą 

4.133.746,16 zł. w tym: należności wymagalne 3.463.374,72 zł. ( z porównaniu z analogicznym 

okresem 2022 r. zwiększyły się o 270.437,82zł.). Należności z tytułu podatków 759.940,17zł.; 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 578.194,45 zł.; należności z tytuł czynszów   

297.413,89zł.; naliczone odsetki 168.579,21 zł.; należność przypadające gminie z tytułu zaliczki 

alimentacyjnej i Funduszu Alimentacyjnego 1.427.415,58 zł.; inne  należności  233.014,86zł., 

pozostałe należności 669.188,00 zł., są to naliczone odsetki od podatków i opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Skarbnik poinformowała o wykonaniu planu dochodów z funduszu pomocy oraz planu 

wydatków dotyczących realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku 

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, które przedstawione zostały  
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w sprawozdaniu. W sprawozdaniu przedstawiono również wykonanie dochodów i wydatków 

w związku z Covid-19 

Na 31.12.2023r. zgodnie ze sprawozdaniem Rb 28 S zobowiązania ogółem wynoszą 

1.757.151,80 zł,  są to zobowiązanie niewymagalne. 

Stan środków na rachunku bieżącym na 31.12.2023 r. wynosił 13.794.249,63zł.,  

w tym: subwencja oświatowa na styczeń 2024r. 860.614,00zł. środki na wydatki niewygasające 

949.906,94zł. środki z Funduszu Dróg Samorządowych 772.414,00zł oraz środki z Funduszu 

Dopłat 1.943.801,71zł. 

Na planowany deficyt w kwocie –12.120.482,53zł. uzyskano za rok 2023 wynik ujemny 

w kwocie -5.323.364,08 zł. 

Przychody i rozchody budżetu: na plan przychodów 13.880.482,534zł., wykonano 

19.072.088,62 zł. co stanowi  137,41% planu, w tym:. emisja obligacji 7.600.000,00zł., pobrano 

7.600..000,00 zł.; niewykorzystane środki pieniężne 1.468.322,53zł.; wolne środki za 2022 r. 

4.812.160,00zł., wykonane 10.003.766,09zł. 

Na plan rozchodów 1.760.000,00 zł., wykonano 1.760.000,00 zł. co stanowi 100% planu. 

Zadłużenie na 01.01.2023r. wyniosło 21.548.000,00 zł.; spłaty rat kredytów i pożyczek w 2023r. 

wyniosły 1.760.000,00 zł. Emisja obligacji +7.600.000,00 zł. Stan zadłużenia na 31.12.2023r. 

27.388..000,00 zł. Są to zobowiązania z tytułu kredytów i wyemitowanych w 2023 r. obligacji. 

Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na 31.12.2023 r. w stosunku  

do wykonanych  dochodów stanowi  45,10 %. Na dzień 31.12.2023 roku gmina nie posiadała 

żadnych zobowiązań wymagalnych. 

Plan wydatków w ramach funduszu sołeckiego na 2023 roku wynosił 663.620,22zł.,  

z tego wydatkowano na planowane przedsięwzięcia  616.827,17zł., (tj. 92,95%) 

w tym: infrastruktura drogowa 239.456,52zł., administracja 121.150,33zł., bezpieczeństwo 

publiczne 78.425,68zł.,  oświata i wychowanie  23.299,42zł. oświetlenie drogowe 

64.150,86zł., kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 86.254,58zł., kultura fizyczna 

4.089,78zł. Refundacja części  poniesionych wydatków w wysokości 23,532% nastąpi w 2024 

roku. 

MGBP – planowane przychody -  417.000,00 zł., w tym: dotacja z budżetu gminy 379.000,00 

zł., wykonane –  414.303,32zł., w tym: dotacja z budżetu gminy 379.000,00 zł. Rozchody 

planowane w kwocie 417.000 zł. wykonano w kwocie 416.133,34 zł.  

Należności na koniec analizowanego okresu wynoszą 1.690,00 zł i są to należności 

niewymagalne od Poczty Polskiej  1 690,00zł. Na dzień 31.12.2023 roku wystąpiły 

zobowiązania  niewymagalne w kwocie 978,15 zł wobec SPZOZ w Lubrańcu 978,15 zł. Kwota 

środków na rachunku bankowym na dzień 31.12.2023r. wynosi  529,00zł. 

LCDK - plan dochodów wynosił 560.00000 zł, wykonanie 558.989,78zł, co stanowi 98,82% 

planu. Dotacja z budżetu gminy planowana w kwocie 495.000 zł. stanowiła 88,55% przychodów 

wykonanych ogółem. Przychody z usług świadczonych przez LCDK to 11,35% ogólnych 

przychodów, darowizny 0,10%. Poniesione wydatki stanowiły kwotę 552.648,44 zł.  

Należności na koniec analizowanego okresu wynoszą 1.538,65zł. LCDK na koniec 2023 r. 

posiadało zobowiązania niewymagalne w kwocie 2.331,97 zł. Stan środków pieniężnych  

na rachunku bankowym wynosił 6.953,47zł. 

SPZOZ – przychody zrealizowano w 100% - kwota 2.250.460,00zł. Ogółem należności 

wyniosły  177.578,63 zł. ( za  2022 r. 174.443,17zł) są to  należności niewymagalne i wynikają    

z rozliczeń od kontrahentów: Kujawsko Pomorski Oddział Wojewódzki NFZ w Bydgoszczy – 

173.971,99zł; MGBP w Lubrańcu -    978,15zł.;  Gminy Lubraniec -2.428,49zł.i Amplifon 

Poland Sp. z o.o. Łódź -  200,00. Ogólny plan kosztów SPZOZ w  2023 roku wyniósł 

2.269.390,00zł ( w 2022 roku  wynosił 2.005.119,00zł)  a wykonane zostały w wysokości 

2.269.269,23zł co stanowi 99,99% . 

Ogółem zobowiązania wyniosły 108.450,75zł. ( za 2022 rok 160.730,30zł)  są to zobowiązania 

niewymagalne. Przychody 2.250.436,85zł. Koszty   planowane 2.269.269,23zł. Pozostałe koszty 
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operacyjne 121.120,04zł. Koszty finansowe  22.779,88zł. Podatek dochodowy 12.951,00 zł., 

Wynik  -175.683,30zł. Ujemny wynik spowodowany jest opłaceniem kary umownej po kontroli 

NFZ w kwocie 121.120,04 zł i odsetek ustawowych od w/w kwoty 22.779,88zł.  Koszty  

te poniesiono w m-cu grudniu 2023 r. Wpływ na wynik roku miały również wyższe koszty 

energii elektrycznej , dostawy gazu i badań diagnostycznych 18.832,38zł. Stan środków w kasie  

i rachunku bankowym na początku 2023 roku wynosił 504.560,37zł. a na koniec 2023 roku 

wynosił 269.491.52zł. 

Skarbnik omówiła informacje o kształtowaniu sie WPF za 2023 rok oraz informacje dotycząca 

mienia gminnego. Przedstawiła również treść pozytywnej opinii otrzymanej z RIO na temat 

realizacji budżetu za 2023 r. oraz sprawozdania i bilanse gminy za 2023 r.  Przedstawione 

materiały w wersji papierowej stanowią załącznik do protokołu.  

Do pkt 8 e, f, g 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski poinformował, że opinię Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Lubrańcu o wykonaniu budżetu gminy za 2023 rok, wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Lubrańcu w sprawie udzielenia absolutorium za 2023 rok 

Burmistrzowi Lubrańca oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Lubrańcu o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Lubrańca  

za wykonanie budżetu za 2023 r. radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji, ponadto 

powyższe dokumenty były opublikowane na stronach urzędu. Przewodniczący zwrócił  

się z pytaniem do radnych czy powyższe dokumenty mają zostać ponownie przedstawione  

przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Lubrańcu p. K. Sołtysińskiego, 

na co rani odpowiedzieli, że nie. 

Do pkt 8 h – dyskusja 

Radni nie wzięli udziału w dyskusji. 

Do pkt 9 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2023 r. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za – podjęli uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2023 rok. 

Uchwała Nr III/18/2024 stanowi załącznik do protokołu. Raport z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu biorącego udział  

w obradach sesji.  

Do pkt 10 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Lubrańca absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym 10 głosami za (radnych: D. Lewandowskiego, W. Majewskiego,  

J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego,  

M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) przy 1 głosie wstrzymujących radnego  

P. Krygiera, podjęli uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Lubrańca absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. Uchwała Nr III/19/2024 stanowi załącznik  

do protokołu. Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. Głosowało  

11 radnych tj. 100 % składu biorącego udział w obradach sesji.  

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski złożył Burmistrzowi Lubrańca gratulację  

w związku z udzielonym absolutorium i życzył owocnej współpracy, która przyczyni  

się do osiągnięcia bardzo dobrych wyników w przyszłości.  
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Burmistrz Lubrańca S. Budzyński podziękował za udzielone absolutorium obecnej radzie oraz  

poprzedniej mówiąc, że „to absolutorium bardziej dotyczy burmistrza i poprzedniej rady, która 

go wspomagała”. Podziękował swojemu zastępcy, wszystkim pracownikom urzędu i jednostek 

oraz sołtysom. Zdaniem burmistrza cyt. „samorządem powinna kierować osoba niezwiązana   

z partią. Za to zapłaciłem kiedyś wyrzuceniem z PIS-u. Teraz wynik głosowania to również była 

działalność innych partii, natomiast podstawowe przysłowie, a może nawet nie przysłowie tylko 

zwrot to jest taki, że nie robi się albo nie ma żniw, a później dożynek w kwietniu jest to data 

wręcz nieprzyzwoita do wyborów, ponieważ to wszystko, co my wspólnie, teraz z wami zrobimy 

do końca tego roku będzie najlepszą wizytówką. Natomiast tak przegrałem podczas dwóch 

wyborów, tj. raz nie zostałem posłem, a raz nie zostałem wójtem. Natomiast wypada mi jeszcze 

raz podziękować byłej Pani Minister Rolnictwa Annie Gembickiej, która pomagała  

nam. Mogliśmy dokonać wyboru, nie brać pożyczek, ale i nie dostawać pewnych środków  

w wysokości 90 czy 80%. Również bardzo dziękuję wszystkim radnym od szczebla 

powiatowego, Panu Staroście Włocławskiemu za te przepiękne drogi, które zrobił w 2023 roku, 

Panu Marszałkowi, radnym wojewódzkim, za to, że prędzej czy później ta obwodnica będzie - 

najistotniejsza rzecz do Lubrańca. To nie gmina Lubraniec ponosi koszty związane z tym błędem 

w sztuce, ponieważ gmina Lubraniec ma zapłacić 3 mln 700 tys. z groszami, czyli tyle samo, co 

było w negocjacjach 6 lat temu. Natomiast nie obowiązkiem gminy jest szukać winnych, tylko 

Urzędu Marszałkowskiego. Prędzej czy później ta obwodnica będzie. Jeszcze raz serdecznie 

wszystkim dziękuję. Życzę owocnej współpracy do następnego roku, jeśli zdrowie nam 

wszystkim dopisze, czego Wam życzę, dziękuję bardzo”.  

Do pkt 11 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2023 r. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 10 głosami za ( radnych: P. Krygiera,  

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, P. Zufli) podjęli uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2023 rok. Uchwała Nr III/20/2024 stanowi załącznik do protokołu.  

Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 10 radnych tj. 90,9% 

składu biorącego udział w obradach sesji. Nieobecny w sali narad podczas głosowania był radny 

S. Szczupakowski, który nie brał udziału w głosowaniu.  

Do pkt 12 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

nabycia działki gruntu w formie darowizny. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) – podjęli 

uchwałę w sprawie nabycia działki gruntu w formie darowizny. Uchwała Nr III/21/2024 

stanowi załącznik do protokołu. Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu biorącego udział w obradach sesji.  

Do pkt 13 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie  

udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Świętej Trójcy w Dąbiu 

Kujawskim na realizację zadania w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków tj. 
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,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego w Dąbiu Kujawskim ”- konserwacja barokowego 

ołtarza głównego- zwieńczenie (części złocone i polichromowane). 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) – podjęli 

uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Świętej 

Trójcy w Dąbiu Kujawskim na realizację zadania w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków tj. ,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego w Dąbiu Kujawskim” - 

konserwacja barokowego ołtarza głównego- zwieńczenie (części złocone i polichromowane). 

Uchwała Nr III/22/2024 stanowi załącznik do protokołu. Raport z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu biorącego udział  

w obradach sesji.  

Do pkt 14 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p. w św. Wojciecha w Kłobi na 

realizację zadania w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków tj. ,,Renowacja 

zespołu kościoła parafialnego w Kłobi ” - remont chodnika przy Kościele Parafialnym w Kłobi. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) – podjęli 

uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p. w św. 

Wojciecha w Kłobi na realizację zadania w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków tj. ,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego w Kłobi ” - remont chodnika przy 

Kościele Parafialnym w Kłobi. Uchwała Nr III/23/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % 

składu biorącego udział w obradach sesji.  

Do pkt 15 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-Katolickiej  p.w. św. Jana Chrzciciela  

w Lubrańcu na realizację zadania w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków  

tj. ,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego w Lubrańcu ” - kompleksowa konserwacja 

dekoracji malarskich wnętrza Kościoła  Parafialnego w Lubrańcu. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) – podjęli 

uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-Katolickiej  p.w. św. 

Jana Chrzciciela w Lubrańcu na realizację zadania w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków tj. ,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego w Lubrańcu ” - 

kompleksowa konserwacja dekoracji malarskich wnętrza Kościoła  Parafialnego                           

w Lubrańcu. Uchwała Nr III/24/2024 stanowi załącznik do protokołu. Raport z imiennego 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu biorącego 

udział w obradach sesji.  

Do pkt 16 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Narodzenia NMP                                    
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w Zgłowiączce na realizację zadania w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków tj. 

,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego w Zgłowiączce ” - proces technologiczny fumigacji 

zwalczania szkodników drewna wyrobionego więźby dachowej w kościele p.w. Narodzenia 

NMP  w Zgłowiączce. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) – podjęli 

uchwałę w sprawie w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. Narodzenia NMP w Zgłowiączce na realizację zadania w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków tj. ,,Renowacja zespołu kościoła parafialnego                                  

w Zgłowiączce ” - proces technologiczny fumigacji zwalczania szkodników drewna 

wyrobionego więźby dachowej w kościele p.w. Narodzenia NMP  w Zgłowiączce. 

Uchwała Nr III/25/2024 stanowi załącznik do protokołu. Raport z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu biorącego udział  

w obradach sesji.  

Do pkt 17 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie    

udzielenia dotacji z budżetu gminy na sfinansowanie prac konserwatorsko-restauratorskich 

/robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków oraz jej wysokości dla Parafii 

Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Wojciecha w Kłobi. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) – podjęli 

uchwałę w sprawie w sprawie udzielenia dotacji z budżetu gminy na sfinansowanie prac 

konserwatorsko-restauratorskich /robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków oraz jej wysokości dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Wojciecha w Kłobi. 

Uchwała Nr III/26/2024 stanowi załącznik do protokołu. Raport z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu biorącego udział  

w obradach sesji.  

Do pkt 18 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji z budżetu gminy na sfinansowanie prac konserwatorsko-restauratorskich 

/robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków oraz jej wysokości dla Parafii 

Rzymsko-Katolickiej p.w. Św. Trójcy w Dąbiu Kujawskim. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) – podjęli 

uchwałę w sprawie udzielenia dotacji z budżetu gminy na sfinansowanie prac 

konserwatorsko-restauratorskich /robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków oraz jej wysokości dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Św. Trójcy w Dąbiu 

Kujawskim. 

Uchwała Nr III/27/2024 stanowi załącznik do protokołu. Raport z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu biorącego udział  

w obradach sesji.  
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Do pkt 19 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości i zasad na jakich przysługują radnym Rady Miejskiej w Lubrańcu diety oraz 

zwrot kosztów podróży służbowych. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym 10 głosami za (radnych: D. Lewandowskiego, W. Majewskiego,  

J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego,  

M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) przy 1 głosie wstrzymujących radnego  

P. Krygiera, podjęli uchwałę w sprawie ustalenia wysokości i zasad na jakich przysługują 

radnym Rady Miejskiej w Lubrańcu diety oraz zwrot kosztów podróży służbowych.  

Uchwała Nr III/28/2024 stanowi załącznik do protokołu. Raport z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu biorącego udział  

w obradach sesji.  

Do pkt 20 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla przewodniczących 

organu wykonawczego jednostki pomocniczej Gminy Lubraniec. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli)  – podjęli 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

przewodniczących organu wykonawczego jednostki pomocniczej Gminy Lubraniec. 

Uchwała Nr III/29/2024 stanowi załącznik do protokołu. Raport z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu biorącego udział  

w obradach sesji.  

Do pkt 21 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Lubraniec na 2024 r. Następnie poprosił Panią 

Ewę Janicką o zabranie głosu i przedstawienie zmian jakie zaszły od posiedzeń komisji do dnia 

sesji. 

Skarbnik gminy E. Janicka zgodnie z upoważnieniem radych otrzymanym podczas posiedzeń 

komisji przedstawiła zmiany wprowadzone do dokumentu, który radni otrzymali w dniu 

dzisiejszym, zmiany te  dotyczyły wprowadzenia do budżetu: 

1. na podstawie uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego z dnia 17 czerwca 

2024 r. dochodów w dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01008, § 2330 w kwocie 

26.000,00 zł. z przeznaczeniem na  konserwację rowu melioracyjnego Z-9 ob. Redecz Wielki 

Parcele-Annowo o łącznej długości 3100 mb. 

2. na podstawie pisma Ministra Finansów z dnia 19 czerwca 2024 r. dochodów w dz. 758 Różne 

rozliczenia, rozdz. 75814, § 2100 o kwotę 2.433,00 zł. z przeznaczeniem na dodatkowe 

zadania oświatowe, środki z Funduszu Pomocy. 

3. na podstawie decyzji Krajowego Biura Wyborczego Delegatura we Włocławku dochodów               

w dz. 751, rozdz. 75113, § 2010 o kwotę 600,00 zł. z przeznaczeniem na pokrycie diet dla 

mężów zaufania obecnych podczas przeprowadzonych wyborów do Parlamentu 

Europejskiego zarządzonych na dzień 9 czerwca 2024 r. 

Po wprowadzeniu powyższych środków dochody budżetu są w wysokości 69.065.909,83 zł.,                    

z tego: dochody bieżące w kwocie 47.383.749,83 zł. a dochody majątkowe w kwocie 

21.682.160,00 zł. 
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Wydatki budżetu są w wysokości 86.121.048,90 zł., z tego: wydatki  bieżące w wysokości 

48.094.883,16 zł. a wydatki majątkowe w wysokości 38.026.165,74 zł.  

Limity zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz kredytów zaciąganych na: 

1) pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu wynoszą 

1.000.000 zł., w tym na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, 

2) sfinansowanie planowanego deficytu budżetu wynosi 7.660.000,00 zł., 

3) spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań zaciągniętych kredytów kwota 1.960.000,00 zł. 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Lubraniec na rok 2024. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) – podjęli 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Lubraniec na 2024 r. 

Uchwała Nr III/30/2024 stanowi załącznik do protokołu. Raport z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 radnych tj. 100 % składu biorącego udział  

w obradach sesji.  

Do pkt 22 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski przedstawił treść projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Lubraniec na lata 

2024-2037.  

Skarbnik gminy E. Janicka zgodnie z upoważnieniem radych otrzymanym podczas posiedzeń 

komisji przedstawiła zmiany wprowadzone do dokumentu, który radni otrzymali w dniu 

dzisiejszym, zmiany te  wynikały z uaktualnienia budżetu do dnia sesji, a były przedstawione 

wcześniej przy omawianiu zmian w budżecie. 

Ponieważ do przedstawionej treści uchwały radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony 

projekt uchwały przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli) – podjęli 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej 

Gminy Lubraniec na lata 2024-2037. Uchwała Nr III/31/2024 stanowi załącznik do 

protokołu. Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 

radnych tj. 100 % składu biorącego udział w obradach sesji.  

Do pkt 23 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski poinformował, że wraz z zawiadomieniem  

o obradach sesji radni otrzymali Raport z realizacji Gminnego programu profilaktyki                                  

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii za rok 2023. 

Raport  był również podany do publicznej wiadomości na stronie BIP urzędu. 

Ponieważ do przedstawionego Raportu radni nie zgłaszali uwag i zapytań przedstawiony raport 

przewodniczący rady skierował pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 11 głosami za ( radnych: P. Krygiera,                           

D. Lewandowskiego, W. Majewskiego, J. Paradzińskiej, Z. Siewierskiego, P. Sławianowskiego, 

P. Sobańskiego, K. Sołtysińskiego, M. Stefańskiego, S. Szczupakowskiego i P. Zufli)  – przyjęli 

Raport z realizacji Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii za rok 2023. Raport stanowi załącznik do 

protokołu. Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. Głosowało 11 

radnych tj. 100 % składu biorącego udział w obradach sesji.  
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Do pkt 24 Interpelacje, wnioski i zapytania  

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski poinformował, że zgodnie z art. 24 a ustawy  

o samorządzie gminnym w sprawach dotyczących gminy radni mogą kierować interpelacje  

i zapytania do burmistrza. Interpelacja i zapytania powinny być składane na piśmie, ponieważ 

obecny stan prawny nie przewiduje innej formy. 

O godz. 1232 obrady sesji opuścił radny Zbigniew Siewierski. 

Przewodniczący Zarządu Osiedla w Lubrańcu K. Magos poruszył następujące problemy: 

1. zapadającej się jezdni od strony ul. św. Anny (droga powiatowa) na skrzyżowaniu  

ul. Św. Anny z ul. gen. J. Jasińskiego. Jezdnia zapadła się po opadach deszczu,  

w związku z przebudową ul. gen. J. Jasińskiego.  

2. braku miejsc parkingowych na terenie miasta Lubraniec. Pan Magos powiedział, że brak 

miejsc to cyt.: „ temat bolący wszystkich”, zaproponował aby osoby posiadające działalność 

gospodarczą lub sklep w centrum Lubrańca oraz pracownicy parkowali auta na parkingu przy 

kościele, w ten sposób odblokuje się miejsca parkingowe w centrum Lubrańca  

tj. wokół skwerku. 

3. zakupu nowszego samochodu do przewozu dzieci z PSP w Lubrańcu. Zdaniem  

p. Magosa obecny samochód, który ma 24 lata, nie posiada klimatyzacji i bardzo ciężko jest 

nim jeździć dzieciom podczas upałów. 

Przewodniczący Zarządu Osiedla pogratulował Burmistrzowi Lubrańca udzielonego 

absolutorium. 

Burmistrz Lubrańca S. Budzyński podziękował za złożone gratulacje i powiedział,  

że ul. św. Anny jest drogą powiatową, ale zorientuje się w temacie przedstawionej sprawy. 

Burmistrz powiedział, że odkąd został Burmistrzem Lubrańca, zostały wykonane następujące 

drogi: ulice: 3-go Maja, Szkolna, Sienkiewicza, Kopernika, Mierosławskiego, Sportowa, Nowa,  

Rzemieślnicza, dokończono ul. Polną, ul. gen. J. Jasińskiego, ul. bp. J. Lubrańskiego oraz                  

ul. Osiedlową, utwardzono ul. Raj, ul. Stary Rynek, ul. Pocztową, a do końca czerwca skończona 

zostanie ul. Kujawska. Burmistrz powiedział cyt. „ razem z trójką radnych „Wspólnie dla Miasta  

i Gminy Lubraniec” robimy taki objazd po Lubrańcu i notujemy sobie co będziemy robić. Na 

takim objeździe dwukrotnie byłem z radnym Piotrem Zuflą, dlatego tematy poruszane przez 

radnych podczas komisji są jemu znane i będą na bieżąco realizowane. Ze względu na brak 

naboru z urzędu pracy na pracowników publicznych, który związany jest z działaniami 

polityków, remonty zostaną wykonane w późniejszych terminach. Mamy wszystko tu właśnie  

ponotowane, czyli m.in. szczególnie chodzi o miejsca parkingowe, ale również dla osób 

niepełnosprawnych, nie ma tego przy SPZOZ, wiele miejsc, a więc np. plac zabaw przy                           

ul. Nowej, targowisko Nowa i Brzeska, strzelnica. Przed tym, jak będziemy robić plac nad 

Dunajem, my wiemy, że tam jest balustrada na moście, drugie przęsło, ławkę na moście 

zrobimy. Sprzątamy teren nad Dunajem i muszlą, ale musimy niestety to robić codziennie, 

wiemy że są wakacje, ale jestem w kontakcie z Komisariatem Policji, mamy monitoring, 

będziemy ostrzej do tych spraw podchodzić, chodzi o policję oczywiście w tym kierunku 

działać, aby tak często nie sprzątać”. Burmistrz powiedział, że zna potrzeby prac jakie trzeba 

wykonać w Lubrańcu, np. założenie lustra na skrzyżowaniu ul. Brzeskiej z ul. Nową. Jeżeli 

chodzi o objazdy z radnymi, to będą wykonywane one raz w miesiącu. Burmistrz dodał, że prace 

o których mówił, są na szczęście pracami, które będą mniej kosztować. Burmistrz zaznaczył, że 

obecnie realizowanych jest 90 inwestycji, które toczą się teraz na terenie gminy i które jest 

bardzo trudno wykonywać z uwagi na brak pracowników publicznych. 

Radny Powiatu Włocławskiego J. Kowalewski poinformował, że w ramach złożonych 

interpelacji podczas obrad sesji Rady Powiatu Włocławskiego, całodobowo przez okres dwóch 

tygodni zostanie udostępniony „Orli przy Zespole Szkół w Lubrańcu”. Interpelacja radnego jest 

skutkiem próśb jakie młodzież i mieszkańcy zgłaszali do niego jako radnego. Na Orliku 

wywieszona zostanie treść regulaminu, którą trzeba będzie przestrzegać. Pomimo obaw 

niektórych mieszkańców o hałas w związku z udostępnieniem obiektu, uważa, że nie będzie on 
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uciążliwy. Obecnie młodzież, aby móc zagrać w piłkę jeździ do Boniewa, ponieważ w Lubrańcu 

obiekty sportowe były pozamykane. 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski zapytał czy oznacza to, że obiekt będzie 

otwarty także w nocy ?. 

Radny Powiatu Włocławskiego J. Kowalewski odpowiedział, że tak. Kontynuując swoją 

wypowiedź dopowiedział, że Starosta Włocławski przychylił się do interpelacji złożonej przez 

niego i pozwolił na próbę otworzyć Orlik całodobowo, aby sprawdzić czy młodzież uszanuje 

obiekt i go nie zniszczy. W uzasadnieniu pisma starosta napisał cyt. ”mając na uwadze Pana 

wniosek, zadecydowano, że Orlik przy Zespole Szkół w Lubrańcu od 1 do 15 lipca 2024 roku 

będzie otwarty bez ograniczeń czasowych, bez nadzoru instruktora, na okres próbny. Jeżeli                      

w wyżej wymienionym terminie nie powstaną żadne zniszczenia na obiekcie i nie będzie 

zagrożenia bezpieczeństwa ćwiczących, możliwe będzie przedłużenie wolnego dostępu do 

Orlika”. Obecnie Orlik otwarty był do godz. 20:00,  a w okresie letnim widno jest do 23:00,                  

a grę z uwagi na upały rozpoczyna się około godz. 19:00. Zdaniem radnego, młodzież z gminy 

Lubraniec nie miała miejsca, gdzie mogłaby grać w piłkę nożną, ponieważ obiekty były 

zamknięte. Radny zwrócił się z prośbą do dzieci i młodzieży, która będzie korzystać z obiektu, 

aby dbała o niego, ponieważ cyt.: „tak jak będziemy dbali, tak będziemy mieli”. Orlik przy 

Zespole Szkół w Lubrańcu jest bardzo dobrze wyposażony i jeżeli mieszkańcy będą właściwie 

dbać o mienie gminne jak i powiatowe, to tak długo prowadzone będą rozmowy                                

na temat użytkowania ich przez mieszkańców. Radny poprosił wszystkich użytkowników, którzy 

będą korzystali z Orlika, aby użytkowali go zgodnie z jego przeznaczeniem, nie niszczyli, nie 

wycinali nożykami inicjałów, ponieważ takie zachowania będą skutkowały tym, że Starosta 

Włocławski więcej nie udostępni swojego mienia. Radny powiedział, że ma nadzieję, że nie 

będzie żadnych incydentów, chociaż było zgłaszane, że będzie to skutkować głośnymi krzykami 

w nocy, jednak on wierzy, że mamy taką świadomą młodzież, takie dzieciaki, które wiedzą, że 

sprzęt sportowy czy obiekty sportowe są do wykorzystania tylko sportowego. Dlatego jeszcze 

raz bardzo prosił, skoro udało się i ktoś chciał stworzyć sytuację, w której osoby, które będą 

chciały z Orlika skorzystać, będą mogły to zrobić, aby nie zniszczyć obiektu. Radny odnosząc 

się do pytanie przewodniczącego czy Orlik będzie zamykany na noc odpowiedział, że nie wie, 

ale czy Orlik w Kłobi lub w Zgłowiączce jest zamykany na noc ? - nie, może któryś                                 

z mieszkańców będzie chciał pobiegać o 4:00 rano. Odnosząc się do wcześniej zgłaszanego 

problemu zapadającej się jezdni na skrzyżowaniu ul. św. Anny i ul. gen. J. Jasińskiego radny 

powiedział, że w dniu 28 czerwca br. odbędą się obrady sesji w powiecie podczas których jako 

radny złoży stosowną interpelację w tej sprawie. Odnosząc się do braku pracowników 

publicznych o których mówił Burmistrz Lubrańca, radny powiedział, że na sesji Rady Powiatu 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku powiedziała, że nie ma pieniędzy dla 

urzędów pracy oraz na programy, w ramach których w gminach zatrudniani byli pracownicy  

ramach prac publicznych. Brak pieniędzy związany jest z decyzjami, które zapadły w rządzie. 

Odnosząc się do słów Burmistrza Lubrańca, w których mówił, że przed laty został „wyrzucony   

z PiS-u” radny powiedział, cyt.: „nigdy nie chciałem odpowiadać na to, ale to tak czułem, nie 

jest to polemika, więc mam nadzieję, że to co powiem zostanie bez odpowiedzi, bo tak czasami 

się czułem jakby Pan albo się chwalił, albo że się żalił, że Pan został wyrzucony z tego PiS-u. 

Nie będę tego rozważał, natomiast powiem tak, Szanowni Państwo, PiS to jest partia, partia 

wystawiła kandydata do wyborów, a Pan burmistrz był kandydatem do kandydata. Nie może być 

dwóch kandydatów jednego pokroju czy jednej partii. No więc jest kwestia lojalności. Myślę, że 
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to była kwestia nielojalności pana burmistrza wobec partii i tak to się stało. Natomiast to, że Pan 

burmistrz dziękuje Pani Poseł A. Gembickiej, Szanowni Państwo, nie jest to żadną tutaj jakąś 

tajemnicą, że gdyby nie Poseł Gembicka, to ani powiat nie byłby na pierwszym miejscu i można 

zaklinać rzeczywistość i mówić, jak to świetnie zostały pozyskane pieniądze, jeżeli chodzi                         

o pieniądze powiatowe i pierwsze miejsce w województwie i siedemnaste w Polsce, bo proszę 

tylko prześledzić, ile pieniędzy zostało przekazanych do powiatu z wszelkich programów 

rządowych z różnych tutaj rezerw premiera itd. i Lubraniec by nie dostał tych około                           

60 milionów, więc ja liczę na to Panie burmistrzu, Szanowna Rado że obecnie rządzący też 

przekażą około 60 milionów dla naszego kochanego Lubrańca i nie będzie Pan burmistrz miał 

problemu. Wierzę, że radni i wszyscy, którzy są związani z obecnym obozem władzy, tak jak 

mnie dopingowaliście Państwo tak jak ja też będę wymagał, żebyście te pieniądze też pozyskali 

mając swoich ministrów, wiceministrów, wicepremierów, więc wierzę, że Lubraniec też będzie 

Panie burmistrzu krainą mlekiem i miodem płynącą z racji takich możliwości. Więc mam 

nadzieję, Panie burmistrzu, że ostatni raz rozmawialiśmy, że Pan był wyrzucony z PiS-u i czynił 

Pan tu zarzut z tego tytułu, kwestia lojalności i tyle. Każdy musi znać swoje miejsce w szeregu, 

tak jak ja znam, Pan tutaj i tak dalej. No taka była sytuacja. Mam nadzieję, że to już jest historia          

i tak to zostanie. Mówię, najważniejsza jest lojalność i to tylko za to była ta kwestia, dlatego 

Szanowni Państwo jeszcze raz powtarzam, wracając tutaj do meritum, że jutro zgłoszę na sesji, 

tą drogę i te wszystkie inne rzeczy i proszę Szanowna młodzieży o mądre korzystanie z Orlika,  

bo następnym razem już nikt nam nie zawierzy, już nikt nie zaufa jak będzie coś nie tak i można 

się dziwić czy starosta zostawi na te 15 dni otwarty cały dzień czy nie zostawi. Burmistrz zaufał, 

jeżeli chodzi o młodzież w Zgłowiączce czy w Kłobi, więc mam nadzieję i wierzę głęboko                      

w roztropność naszej młodzieży, że ani nie będą urządzać tam żadnych imprez, że będzie to 

czas, kiedy będzie można spokojnie korzystać z obiektów sportowych i o to bardzo serdecznie 

proszę. Proszę Panie burmistrzu i mam nadzieję, że Pan już nie będzie mi odpowiadał, chyba nie 

będę się musiał podrywać, żeby iść do odpowiedzi.” 

Burmistrz Lubrańca S. Budzyński odpowiedział cyt.: „ ja zdecydowanie chcę się odnieść, 

mianowicie Jacku użyłeś zwrotu jednego, że jesteśmy jednego pokroju czy podobnego, tak 

mówiłeś, bo to wyłapałem. Nie, ja jestem większy”. 

Radny Powiatu Włocławskiego J. Kowalewski odpowiedział cyt.: „ słowo pokrój nie wiem czy 

padło, że my jesteśmy jednego pokroju, tego sobie nie przypominam, natomiast na pewno 

kwestia metafizyki i innych rzeczy, nigdy w życiu nie śmiałbym się do Pana burmistrza 

przyrównywać w żadnym względzie, z różnych powodów i to nie koniecznie z tego, że Pan jest 

wyższy”. 

Radny S. Szczupakowski zwracając się do radnego Powiatu Włocławskiego J. Kowalewskiego 

zapytał, czy radny wie, kto zadecydował o tym, żeby przy drodze powiatowej w m. Marysin - za 

zakrętem w stronę m. Smogorzewo usunięto barierki ochronne, żółte szt. 7 a zamontowano je 

pomiędzy chodnikiem a rozwalającym się płotem betonowym przy Pałacu w Lubrańcu ?. Radny 

powiedział, że nie wie czemu ma to służyć. 

Radny Powiatu Włocławskiego J. Kowalewski odpowiedział, że wspomniane przez radnego 

Szczupakowskiego barierki, były tymi barierkami, które razem wspólnie „ załatwili”. Zarządcą 

drogi, o której mówił radny jest Starosta Włocławski, który działa przez Zarząd Dróg 

Powiatowych. Radny Kowalewski powiedział, że na jutrzejszej sesji Rady Powiatu poruszy ten 

temat i zapyta czym spowodowane było przeniesienie tych barierek i czy istnieje możliwość, aby 

te barierki powróciły na dawne miejsce. Radny powiedział, że decyzje w tej sprawie podejmuje 

Zarząd Dróg Powiatowych, który mógł na wniosek któregoś z mieszkańców je przenieść. 

Zapewnił, że na jutrzejszych obradach sesji poruszy temat barierek. 



str. 23 

 

Radny S. Szczupakowski odpowiedział, że nie mówił o barierach, które zabezpieczają głęboki 

rów, tylko o tych żółtych barierach na zakręcie w Marysinie w stronę Smogorzewa, które są 

wyrwane od mleczarni. 

Przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski poinformował, że Rada Miejska w Lubrańcu 

posiada swój sztandar, który bierze udział w uroczystościach o charakterze państwowym                            

i lokalnym, dlatego prosi by radni wytypowali spośród siebie trzy osoby do Pocztu 

Sztandarowego. Poprosił, aby kandydatury zgłosić do obrad następnej sesji, w przeciwnym razie 

radni zostaną wytypowanie przez niego jako przewodniczącego rady. 

 

 

Ponieważ nie było głosów ze strony radnych jak i pozostałych uczestników obrad, 

przewodniczący rady miejskiej P. Sławianowski poprosił radnych o wyłączenie terminali  

i przekazanie ich pracownikowi obsługi. Następnie dziękując wszystkim za udział o godz. 1250 

zakończył obrady III sesji stwierdzeniem „zamykam obrady trzeciej sesji Rady Miejskiej                       

w Lubrańcu”. 

Transmisja obrad III sesji Rady Miejskiej w Lubrańcu opublikowana jest na stronach urzędu 

miejskiego. 

 

 

 
 

 

 

Protokół sporządziły:  

A. Ptaszyńska. 

A. Świercz 


